
 

 

Svar fra Nesodden Venstre 
 

Arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Nesodden Venstre vil verne Nesoddmarka, Bergerskogen og alle myrforekomster. Vi må 
verne 100-metersskogene og beskytte naturskog og eiketrær. Nesodden kommune har 
viktige kvaliteter, sett i et regional og nasjonalt perspektiv, knyttet til skog og kulturmark med 
eik, samt dammer. Kommunen har også viktige lokaliteter med åpen kalkmark og rike 
sumpskoger. Disse må ivaretaes. 
 
Vi vil dempe kommunens ambisjoner om vekst. Vekst skal ikke være et mål i seg selv. 
Vernet areal på 0,47 km² er alfor dårlig. 
 
Vi vil legge press på regjeringen for å styrke finansieringen av frivillig vern. Tomåsan, hadde 
gått igjennom en lang prosess og var klar til vern, da finansieringen til skogvern ble svekket. 
Vi mistet derfor muligheten til å verne dette området nå. Dette vil vi, sammen med andre 
partier, jobbe for å få på plass likevel.  
 
Vi vil jobbe for at kommunen gir utvalgte naturtyper juridisk beskyttelse i arealplan. 
Vernet av hule eiker må holdes og kommunen må bli enige om hvilke andre trær som skal ha 
spesiell beskyttelse. Salamander og eik er arter Nesodden kommune har spesielt ansvar for, 
men som hittil ikke har blitt godt nok ivaretatt. 
 
Vi vil bekjempe trusler mot naturmangfoldet, slik som fremmede arter, men ikke gjennom 
plantegift, som for eksempel Round-up. Lysforurensning må tas på alvor, og reduseres. Vi vil 
fase ut bruk av gummigranulater på kunstgressbanene. 
 
Det må stilles tydelige krav til medvirkningsprosesser og innbyggerinvolvering i plan- og 
byggesaksprosesser. Reell medvirkning gir bedre resultat for flere. 
 
 
 

2. Naturtypekartlegging er tilgjengelig fra 2021. Nesodden Kommune har dermed fått mye 
bedre oversikt de senere årene, men vi har fortsatt en vei å gå. Nesodden ligger i den delen 
av Norge med høyest tetthet av rødlistede arter og mange av disse er knyttet til skog. Når 
hus og veier skal bygges, og skog skal hugges, må vi ha god oversikt over hvor de viktigste 
arealene er.  
 
Nesodden Venstre mener at registreringen noen steder er gjort slik at det ser ut til at området 
har lite verdi, uten fokus på muligheten for restaurering, blant annet gjennom fjerning av 
fremmedarter. Vi ønsker å forbedre dette, samt påse at naturkartleggingen og Klima og 
miljørapport 2019 følges opp av både saksbehandlere og politikere. 
Nesodden kommunes to miljørådgiverne er veldig viktige i så måte. 
 

3. Vi har allerede startet et samarbeid med andre partier, der vi møtes og får kunnskap fra 
spesialister på ulike fagfelt innen naturforvaltning og naturvern. Dette vil vi også invitere 
kommunens forvaltning til. Vi vil også arbeide for at kommunens miljørådgivere får en 
sterkere posisjon, med mer reell påvirkning på arealforvaltningen. 
 

4. Ja. 
 

5. Ja. 
 



 

 

6. Ja. 
 

7. Kommunen har har klimaregnskap og klimabudsjett, som vi vil jobbe videre med. 
Vi skal følge opp at kommunen søker penger fra alle relevante statlige klimatiltak. 
 
Venstre vil jobbe for at Nesodden blir helelektrisk kommune innen 2030. Vi vil ha gratis 
byggesaksbehandling for pluss-hus og halvere byggesaksgebyret for miljøvennlige boliger. 
Alle nye byggeprosjekter skal prioritere gjenbruk og ombruk. Alle byggeprosjekter skal ta 
hensyn til klimatilpasning blant annet ved å stille krav om lokal overvannshåndtering, f.eks. 
gjennom økt bruk av grønne tak. Vi ønsker å satse på solenergi på offentlige bygg og/eller i 
industriområder. Vi vil fremme mer grøntareal ved utnyttelse av vegkanter, vegger og tak og 
jobbe for bedre Enøk, ikke bare rådgivning eller tiltak som passer de mest ressurssterke, slik 
det er nå. 
 
Vi vil jobbe for elektriske hurtigbåter på begge sider av Nesodden. Vi ønsker bedre og 
billigere kollektivtransport med flere avganger og billetter og gratis transport av sykkel på 
båten.Vi vil ha trygge sykkelstier både langs og utenom hovedveiene. 
 

8. Kommunen har startet restaurering av noen små områder. Vi vil jobbe for at dette arbeidet 
fortsetter og øker i omfang. I tillegg til å få administrasjonen til å ta tak i dette direkte, vil vi 
fremme og utvide de tiltakene som er startet, der frivillige "adopterer" naturområder, plukker 
søppel og fjerner fremmedarter. Ungdommer kunne for eksempel i større grad fått 
sommerjobb med slikt arbeid. Opprydding av søppel i sjøen er spesielt viktig og må støttes. 
 

9. Myrområder, salamanderdammer, elver og bekker, naturskog, åpen kalkmark og rik- sump 
og kildeskog, slåtteenger. Bergerskogen. 
Oslofjorden må restaureres nå og på lengre sikt, i samarbeid mellom kommuner. 
 

Jordvern og matsikkerhet 
 

10. Vi vil fortsette arbeidet med bevaring av matjord i kommunen og påse at matjord virkelig blir 
bevart, ikke bare på papiret. Vi vil si ja til byggeprosjekter som innebærer dyrking av mat, så 
lenge disse ikke samtidig bygger ned natur. 
Vi vil fremme økologisk, lokaldyrket og kortreist mat og stimulere til skolehager, småbruk, 
andelsgårder, parsellhager mm. 
 

11. Ja. 
 

Oslofjorden  
 

12. Ja.  
I tillegg har Akershus Venstre i sitt program mange gode tiltak for vern og restaurering av 
Oslofjorden, som vi i Nesodden Venstre vil fremme. 
 

13. Ja. 
 

14. Ja. 
 

15. Ja. 
 

16. Ja. 
Det må lages større vernesoner i Oslofjorden der fangst og fiske er forbudt frem til et sunt liv 
i fjorden er gjenopprettet. Arbeidet må være basert på forskning og skje i dialog med 
fiskerinæringa.   



 

 

 

Skog 
 

17. Som nevnt har vi allerede startet et samarbeid med andre partier, der vi møtes og får 
kunnskap om naturvern. Skog har vært det området vi først har fokusert på. Vi vil fortsette 
samarbeidet om å møtes og lytte til spesialister, gå på befaringer og lignende tiltak som øker 
vårt felles kunnskapsgrunnlag. 
Vi skal jobbe for at registrering blir gjort på hele skogarealet og at registreringen i tillegg til å 
vise status qou, viser muligheter for restaurering og berikelse over tid. 
Klima og miljørapport 2019 må være et dokument som brukes aktivt og oppdateres jevnlig. 
 

18. Ja. Og vi vil jobbe spesielt for registrering og vern av gammelskog. 
 

19. -  
 

20. Ja. 
 

21. Vi vil påse at alle som driver skog har et oppdatert kunnskapsgrunnlag å jobbe utifra og vi vil 
gå i dialog med de som driver skogen om hvordan skogen kan drives skånsomt. 
Vi vil jobbe for innføring av plukkhogst og vi vil i utgangspunktet bruke Oslo kommunes 
fremgangsmåte som modell for hvordan skogen bør drives. 
 

22. Ja. Vi vil ha en meldeplikt for hogst, som ikke innebærer for mye medarbeid og byråkrati for 
skogbrukere. 
 

23. Ja. 
 

Stedsidentitet 
 

24. Ja. dette er et av Nesodden Venstres hjertesaker. Her er det store mangler i kommunen per i 
dag. Men vi har også områder fra tidligere, som er forbilledlige, som for eksempel 
Blåbærstien. 
 

25. Ja. Dette er også en av våre hjertesaker.  
Nesodden har også bygninger og områder av kulturhistorisk verdi, som vi vil ta vare på. 
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